
 

 

Kiitos Charles. 

Tervetuloa myös Kyproksen tasavallan uusi presidentti Nikos Christodoulides, joka osallistuu 

kokoukseemme ensimmäistä kertaa. Olemme sitoutuneet maanne jälleenyhdistymiseen YK:n 

suunnitelman mukaisesti. Voitte luottaa Euroopan unioniin ja solidaarisuuteemme. 

Ja juuri solidaarisuutta meidän on osoitettava jatkossakin Ukrainaa kohtaan – politiikassa, 

taloudessa ja antamalla humanitaarista apua ja sotilaallista tukea. Ja siitä tulee entistä 

vaikeampaa. Sotaväsymys ja Venäjän propaganda ovat alkaneet vaikuttaa. On aiempaa 

vaikeampi perustella, miksi Ukrainan rinnalla seisominen on elintärkeää Euroopalle. Miksi 

vapauden hinta ei ole liian korkea. Meidän on kuitenkin jatkettava ja olen kiitollinen 

yksimielisyydestä tämän pöydän ympärillä. 

Meidän on jatkettava seuraavien askelien suunnittelua. Rauhan on pysyttävä perimmäisenä 

tavoitteena ja EU:lla on ainutlaatuiset mahdollisuudet auttaa siinä – mutta rauhan edellytyksenä 

on, että Ukraina jatkaa olemassaoloaan. Näin ei kuitenkaan käy ilman meidän tukeamme. 

Ammusten toimittamista ja yhteishankintoja koskeva sopimus on merkkipaalu – se on osoitus 

päättäväisyydestä ja kriisinsietokyvystä. Ukraina tarvitsee sitä. Eurooppa tarvitsee sitä. Tässä 

on kysymys yhtä lailla Ukrainan säilymisestä kuin Euroopan säilymisestä. 

Yhteishankintojen edistäminen vie meidät askeleen kohti kohdennetumpaa eurooppalaista 

puolustus- ja turvallisuuspolitiikkaa. Tarvitsemme jälleen ”enemmän Eurooppaa”. 

Kymmenen pakotepakettiamme ovat koetelleet Venäjää ankarasti. Meidän on kuitenkin 

tukittava kaikki järjestelmässämme vielä olevat porsaanreiät, joiden avulla Putinin liittolaiset 

voivat hyödyntää pääsyään EU:hun. Pakotteet toimivat, ne ovat välttämättömiä ja 

oikeasuhteisia, mutta ne on pantava tinkimättä täytäntöön. Lisäksi meidän on jatkettava 

yhteistyötä kolmansien maiden kanssa, jotta ne liittyvät mukaan pakotejärjestelmään. 

Meidän on myös tehtävä enemmän sen estämiseksi, että Ukrainan humanitaarinen tilanne 

riistäytyy täysin hallitsemattomaksi, erityisesti lasten osalta. 

Lapsia on karkotettu laittomasti ja pakkosiirretty Ukrainan miehitetyiltä alueilta Venäjälle. 

Tämä koskee noin 16 000 lasta. 

Putinille ja hänen rikoskumppaneilleen kaikilla tasoilla on määrättävä seuraamuksia ja heidät 

on saatettava vastuuseen. Tämän vuoksi suhtaudumme myönteisesti Kansainvälisen 

rikostuomioistuimen pidätysmääräyksiin. Meidän on hyödynnettävä tätä nostetta. Se auttaa 

osoittamaan, että on tarpeen perustaa Ukrainaan kohdistuvaa hyökkäysrikosta käsittelevä 

kansainvälinen erityistuomioistuin. 

Euroopan unioni on vahvimmillaan silloin, kun kannamme yhteisen vastuun ja toimimme 

yhdessä, kuten nyt teemme. 

Haluan myös nostaa esille Moldovan tilanteen. Maia Sandu tekee ihmeitä kannatellessaan 

demokratian pilareita. Vastustamalla päättäväisesti Venäjän pyrkimyksiä murentaa niitä. 

Meidän on tarjottava jatkossakin taloudellista, poliittista ja käytännön tukea. 

Sama koskee tukeamme demokraattisille voimille Georgiassa ja Valko-Venäjällä. Ja 

viestiämme niille, jotka taistelevat naisten, elämän ja vapauden puolesta Iranissa. 



 

 

Venäjän suunnitelma on selkeä. Se elättelee vääriä kuvitelmia ja uskoo voivansa jakaa 

maailman vastakkaisiin ryhmittymiin. Meidän on vastustettava sitä. 

Euroopan vauraus ja unionin kansalaisten elämän parantaminen ovat Euroopan unionin 

rakentamisen kulmakiviä. Emme saa koskaan unohtaa sitä. Historiallisesti Eurooppa on 

onnistunut kerta toisensa jälkeen selviämään vastoinkäymisistä aikaisempaa vahvempana. 

  

Sisämarkkinamme tarjoavat eurooppalaisille yrityksille ponnahduslaudan 

maailmanmarkkinoille. EU:n taloudet ovat kilpailukykyisiä. Niiden on myös säilyttävä 

sellaisina. Yhdessä muodostamme 450 miljoonan asukkaan markkinat ja olemme vahvempia. 

Euroopan unioni voi onnistua vihreässä ja digitaalisessa siirtymässä kansalaistemme 

sitoutumisen avulla, mutta vain, jos luomme suotuisat olosuhteet siirtymän toteuttamiselle. 

Meidän on selitettävä, että vihreä ajattelu on kannattavaa ihmisille, heidän perheilleen sekä 

yrityksille. 

Vihreys ei voi olla vain niiden varassa, joilla on varaa kalliisiin, vähäpäästöisiin autoihin ja 

hintaviin, energiatehokkaisiin eristysjärjestelmiin. Emme voi luoda yhteiskunnallista 

kahtiajakoa: ne, joilla on varaa vihreään ajatteluun, ja ne, joilla ei ole varaa, koska heillä on jo 

nykyisellään vaikeuksia saada rahat riittämään. Emme saa jättää ketään tämän siirtymän 

ulkopuolelle. 

Ilman julkista tukea se ei onnistu. 

Sitä varten tarvitsemme kohdennettuja investointeja, joilla on selkeät tavoitteet ja 

tulosindikaattorit. Yritykset investoivat vihreään siirtymään vain selkeiden 

liiketoimintaedellytysten ja kannustimien myötä. Selkeillä tavoitteilla voimme ohjata prosessia 

ja säilyttää kilpailuetumme. 

Investoiminen Euroopan johtoasemaan, investoiminen strategisiin teknologioihin, kuten 

aurinko- ja tuulienergiaan, lämpöpumppuihin ja akkuihin, hyödyttää meitä kaikkia. Meidän on 

helpotettava käytettävissä olevan rahoituksen saantia ja vähennettävä byrokratiaa. Kuten olen 

sanonut ennenkin, tarvitsemme tasapuoliset toimintaedellytykset, mutta meidän ei pidä sortua 

kilpajuoksuun siitä, kuka ehtii protektionistisissa toimissa pisimmälle. 

Tarvitsemme myös yksityisiä investointeja, jotta pk- ja startup -yrityksemme pysyvät 

Euroopassa. On ratkaisevan tärkeää saattaa valmiiksi pääomamarkkinaunioni, joka on edelleen 

liian hajanainen. 

Euroopan parlamentti on sitoutunut käsittelemään tehokkaasti ehdotuksia, jotka koskevat 

sähkömarkkinoita, vihreän kehityksen teollisuussuunnitelmaa, nettonollateollisuussäädöstä ja 

kriittisiä raaka-aineita koskevaa säädöstä. 

Lainsäädännön ennustettavuus on tärkeää meille kaikille. Jos lainsäädäntöehdotuksiin liittyy 

huolenaiheita, meidän on nostettava ne esiin hyvissä ajoin, jotta voimme yhdessä löytää 

käytännön ratkaisuja.  

Silicon Valley Bankin ja Credit Suissen kaatumista on otsikoitu laajalti. Euroalueen 

pankkisektori on kriisinsietokykyinen. Olemme yhdessä ottaneet käyttöön vankkoja 

suojatoimia EU:n pankkisektorin suojelemiseksi. Euroopan keskuspankki on valmis 

puuttumaan asiaan tarvittaessa, vaikka vaikutus EU:hun vaikuttaa toistaiseksi vähäiseltä. 



 

 

Pankkiunionin valmiiksi saattaminen on kuitenkin edelleen ensisijainen tavoite 

rahoitusvakauden parantamiseksi ennen seuraavaa kriisiä. 

Muuttoliikkeen alalla Euroopan parlamentti tekee oman osuutensa. Olemme valmiita 

äänestämään ensi viikolla, mutta pyydämme teitä toimittamaan meille jäljellä olevat 

solidaarisuutta koskevat ehdotukset. Ne ovat turvapaikka-asioiden ja muuttoliikkeen hallinta-

asetus ja asetus toiminnasta muuttoliikkeeseen ja turvapaikanhakuun liittyvissä kriisi- ja force 

majeure -tilanteissa. 

Näin voimme saavuttaa näissä kysymyksissä tarvitsemamme kriittisen tasapainon, jotta 

voimme suojella rajoja, tarjota suojelua ja ihmisarvon sitä tarvitseville, palauttaa tehokkaasti 

ne, joille ei myönnetä turvapaikkaa, ja romuttaa ihmiskauppiaiden liiketoimintamallin, jossa 

hyväksikäytetään kaikkein heikoimmassa asemassa olevia. 

Meidän on jatkossakin toimittava yhteisymmärryksessä ja enemmän Eurooppaa -periaatteella 

aina kun sitä tarvitaan. 

Enemmän Eurooppaa ei tarkoita, että kaikkien olisi oltava yhtenäisiä. Olemme erilaisia ja 

ylpeitä siitä. Tämä narratiivi, jonka mukaan Euroopassa pyritään tekemään kaikista 

samanlaisia, ei yksinkertaisesti pidä paikkaansa. Arvostamme mottoamme moninaisuudessaan 

yhtenäinen. Ymmärrämme, että meidän on oltava suuria suurissa asioissa ja pieniä pienissä 

asioissa – ja tänään käsiteltävänä olevat kysymykset ovat meille kaikkein suurimpia asioita. 

Kiitos. 

 


